
73 کیلومتر از رودخانه های استان اصفهان 
آزادسازی، ساماندهی و لایروبی شد

گروه شهرستانها - زهرا مسیبی: حسن ساســانی اظهار داشت: طی 
ســال گذشــته 73 کیلومتر از رودخانه های اســتان اصفهان با هدف افزایش 
ظرفیت عبوری جریان و بهسازی و افزایش ظرفیت آبگذری سازه های تقاطعی 
رودخانه ها و نیز حفاظت پایه پلها در مقابل آب شستگی از رسوبات، آزادسازی، 

ساماندهی و لایروبی شد.
وی افزود: در بازه زمانی ســال 1403، در مجموع در حدود 45 کیلومتر از 
رودخانه های استان لایروبی شد. به گزارش روابط عمومی شرکت آب منطقه ای 
اصفهان، مدیر عامل شرکت آب منطقه ای اصفهان توضیح داد: در مجموع 23 
کیلومتر از رودخانه های استان آزادســازی و 5کیلومتر از رودخانه های استان 
ساماندهی شد. ساسانی با تأکید بر این که هدف ساماندهی رودخانه حفاظت 
رودخانه ها در مقابل تعرض به حریم و بســتر آنها، کاهش خســارات سیلاب، 
بهبود وضع زندگی ساکنان حاشیه رودخانه ها و هدایت پتانسیل های موجود در 
منطقه به سوی توسعه پایدار است، تصریح کرد: عملیات ساماندهی رودخانه از 
نظر مقیاس کار و اثراتی که بر روی رفتار رودخانه دارند بســیار متفاوت بوده و 
ممکن اســت به منظور اصلاح جزیی رودخانه و یا انجام تغییرات عمده و کلی 
در بازه ای در بالادست و یا پایین دست یک محل خاص انجام گیرد.وی افزود: 
در بازه زمانی ســال 1403، در مجموع 160 کیلومتر از رودخانه های اســتان 
مورد مطالعات مرحله اول قرار گرفته است و همچنین 7 کیلومتر از مطالعات 
در قالب مطالعات مرحله دوم انجام شــده است.مدیر عامل شرکت آب منطقه 
ای اصفهان یادآور شــد: در مجموع 18 کیلومتر از رودخانه های استان در سال 

1403 رپرگذاری شد.

بازگشایی موقت زاینده رود  

 خروجی آب سد زاینده رود از 13 فروردین امسال و برای کشت دوم پاییزه 
کشاورزان شرق استان اصفهان رهاسازی شد. پس از دو روز امروز 15 فروردین، 

آب به شهر اصفهان رسید و در بستر خشک رودخانه زاینده رود جاری شد. 
به گزارش ایسنا، جریان موقت بازگشایی زاینده رود، به مدت 10 روز است.

ایلام از استان گذر به استان مقصد تبدیل شده است
گروه شهرستانها - همایون مرادی: مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی ایلام گفــت: با برنامه ریزهایی که در تقویت زیرســاخت های 
گردشگری و معرفی ظرفیت های استان انجام شده استان ایلام از استان گذر به 

استان مقصد تبدیل شده است.
فرزاد شــریفی گفــت: با توجه به فعالیت ســتاد اجرایی خدمات ســفر و 
آمار روزانه ای که از ورود گردشــگران نوروزی به اســتان و همچنین بازدید از 
ظرفیت های گردشــگری، تاریخی، طبیعی و صنایع دســتی استان انجام شده 
خوشــبختانه استان ایلام به عنوان اســتان مقصد از سوی گردشگران تبدیل 
شده اســت.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی ایلام افزود: 
با توجه به برنامه ریزهایی که در تقویت زیرســاخت های گردشگری و معرفی 
ظرفیت های شــاخص در استان انجام شده خوشــبختانه این استان به استان 
مقصد تبدیل شــده است و تقویت بیشتر  زیرساخت های گردشگری و معرفی 
این ظرفیت ها در سال جاری از اولویت های مهم ما در گردشگری است.شریفی 
با بیان اینکه توسعه زیرساخت های گردشگری و معرفی ظرفیت ها در استان با 
حمایت های ویژه مســئولان باید تقویت شود، افزود: با توجه به ظرفیت بسیار 
بالای اســتان و اقدامات موثری که در سه حوزه میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی انجام شده که این اقدامات و این ظرفیت های مناسب و همچنین 
شرکت در نمایشگاه های بین المللی با حضور صنعتگران و هنرمندان فعال و با 
تجربه خوشبختانه در جذب گردشگر بسیار در استان بسیار تأثیرگذار است، در 
کنار آثار تاریخی شاخص، گردشگری، طبیعی و همچنین ظرفیت های بسیار 
بالا در زمینه صنایع دستی، اقدامات موثر و مهمی از سوی رسانه ها، صداوسیما 
و دستگاه های متولی در ایجاد زیرساخت های مهم و موثر باعث شده که ایلام 
از اســتان گذر به یک اســتان مقصد تبدیل شود.او با اشــاره به اینکه تقویت 
بیشتر  زیرساخت های گردشگری و معرفی استان در سال جاری از اولویت های 
مهم این اداره کل در گردشــگری اســت، ادامه داد: زیرساخت های گردشگری 
اســتان ایلام یکی از ظرفیت های مهم سرمایه گذاری است و بهره گیری از این 
ظرفیت های گردشگری را می توان یکی از راهکارهای مهم توسعه استان ایلام 
دانست.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی ایلام با اشاره به 
پتانسیل های بالقوه موجود در حوزه گردشگری و صنایع دستی در استان گفت: 
اســتان ایلام در حوزه های مختلف به ویژه در بحث گردشگری، صنایع دستی و 
اماکن زیارتی از پتانســیل خوبی برخوردار است و با توجه به وجود مکان های 
تاریخی، مذهبی شاخص، گردشگری و طبیعی و حضور صنعتگران فعال، زمینه 
خوبی برای توسعه صنعت توریست دارد.شریفی از تلاش مسئولان استان برای 
توسعه صنعت درآمدزا در استان خبر داد و یادآور شد: تمام اهتمام و توان خود 
را برای توسعه زیرساخت های گردشگری در این استان بکار گرفته ایم تا بتوانیم 
شاهد توسعه هرچه بیشتر این صنعت درآمدزا باشیم.مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی ایلام تصریح کرد: حمایت موثر از سرمایه گذاری 
بخش خصوصی در بحث گردشگری و همچنین حمایت از حوزه صنایع دستی 
از دیگر برنامه های این اداره کل در سال جاری در راستای توسعه زیرساخت های 

بخش گردشگری و صنایع دستی استان است.

خسارت حدود ۴۰ میلیارد تومانی حریق
 به شهرک چوبی امامزاده ابراهیم )ع(

سرپرســت فرمانداری شفت با اشاره به خســارت حدود40 میلیارد تومانی 
حریق به شــهرک چوبی امامزاده ابراهیم)ع( گفت:آماربرداری خسارت توسط 

بنیاد مسکن به اتمام رسیده و نقشه برداری به زودی آغاز می شود.
به گزارش مهر، ارســلان مقیمی ظهر شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به 
اینکه تمامی اعضای ستاد مدیریت بحران در همان زمان اولیه حریق در محل 
حادثه حضور یافتند اظهار کرد: با حضور به موقع عوامل امدادی و آتش نشانی و 
همه نیروهای خدمات رسان دستگاه های اجرای شهرستان آتش سوزی شهرک 
امام زاده ابراهیم )ع( کنترل شد و در کمترین زمان ممکن مهار شد. رئیس ستاد 
مدیریت بحران شهرســتان شفت با بیان اینکه وزش باد گرم شدید در منطقه 
وجود داشت، بیان کرد: با مدیریت همه عوامل توانستیم سرایت آتش سوزی به 
بافت فرسوده و چوبی پایین دست که قطعاً فاجعه گسترده دیگر رخ می داد را 
کنترل کنیم لذا از تمامی نیروهای آتش نشان و امدادی، هلال احمر و.... برای 
اطفای این حریق تقدیر و تشکر دارم.مقیمی با اشاره به اینکه کارشناسان آمار 
برداری و تعیین خسارت بنیاد مسکن به منطقه اعزام شدند گفت: متأسفانه در 
آتش ســوزی چند روز گذشته 36 واحد مسکونی و ۹ واحد تجاری در شهرک 
امام زاده ابراهیم آســیب دیده اســت. سرپرست فرمانداری شفت در خصوص 
میزان خســارت آتش ســوزی نیز افزود: جمعاً ۹ پلاک ساختمانی )در متر و 
مقیاس امام زاده ابراهیم( و با برآورد 45 واحد مسکونی و تجاری در این آتش 
ســوزی کاملًا تخریب که حدوداً به مبلغ 40 میلیارد تومان خسارت مالی وارد 
شده اســت.وی ادامه داد: آمار برداری خسارت توسط بنیاد مسکن تمام شده 
است و برای نقشــه برداری واحدهای خسارت دیده کارشناسان مربوطه اعزام 
خواهند شد.مقیمی با تقدیر و تشکر از همکاری افراد آسیب دیده شهرک امام 
زاده ابراهیم افزود: با توجه اسکله بتنی این واحدهای خسارت دیده، آوار برداری 
توسط ماشین آلات بنیاد مسکن انجام خواهد شد.وی تصریح کرد: افراد حادثه 
دیده شناسای شدند و توسط هلال احمر تجهیزات اولیه زندگی به این افراد با 

همکاری دهیاری و شورای اسلامی انجام گرفته است.

اصفهان

ایلام

گیلان

خرم آباد - کوهدشت
 ۵ کیلومتر تا رهایی از لقب »مرگ«!

محور مواصلاتی خرم آباد - کوهدشت که در قالب یک 
پروژه چهارخطه در دســت تعریض است به رغم گذشت 
حــدود 13 ســال از آغاز عملیات اجرایــی همچنان پنج 

کیلومتر تا بهره برداری فاصله دارد.
عملیات اجرایی پروژه چهارخطه خرم آباد - کوهدشت با 
تخمین اعتبار 70 میلیارد تومان در سال 83 آغاز و قرار شد 
سال ۹0 تمام شود، سال ۹0 هم تمام شد و باگذشت حدود 
13 سال از وعده مسئولان برای افتتاح، جاده همچنان روی 
دست خود مانده تا همچنان قربانیان خود را تحویل دهد.

جاده کوهدشت - خرم آباد تنها راه ارتباط نزدیکی است که 
کوهدشت را به مرکز استان می رساند؛ اما این راه، هنوز هم 
همچون سال های گذشته به رهگذران خود امان نمی دهد 
و از قربانی کردن آن ها در کمرهای باریک خود کوتاه نیامده 

است.
مردم این دو شهر چشــم به راه تلاش بیشتر مسئولان 
مربوطه اند شاید با تسریع عملیات چهارخطه کردنش، روند 
مرگ ومیر و وقوع تصادفات در این محور کاهش پیدا کند.

در حــال حاضر قطعه »چنار« به طول پنج کیلومتر از این 
چهارخطه باقی مانده است.

پروژه با مشکل اعتباری مواجه است
بهزاد شــاکرمی مدیرکل راه و شهرســازی لرســتان 
دراین رابطه با مهر، اظهار داشــت: مشکل عمده پروژه های 
راه سازی در کوهدشت، بحث منابع مالی است.وی با بیان 
اینکه پروژه های راه ســازی بسیار هزینه بر هستند، عنوان 
کرد: قطعه »چنار« در چهارخطه خرم آباد - کوهدشــت، 
نســبت به منابعی که پرداخت کرده ایم، پیشرفت فیزیکی 
خوبی داریم.مدیرکل راه و شهرســازی لرســتان در ادامه 
ســخنان خود با اشاره به اینکه بیش از 1.5 سال است که 
به پروژه »چنار« تخصیص اعتباری نداشته ایم، گفت: الان 
پیمانکار این قطعه از پروژه حدود 60 میلیارد تومان طلب 

دارد.
شاکرمی، بیان داشت: باتوجه به اینکه پیشرفت فیزیکی 
خوبی دارد، از 15 دهنه پل در این قطعه، 13 دهنه احداث 
شده اســت، »کوله های« پل در دودهنه دیگر انجام شده، 
فقط بحث »دال« و »بالشــتک« های پل و خاک ریزی سر 
پل ها باقی مانده اســت.وی با اشــاره به بازدید استاندار و 
نماینده مردم شهرستان کوهدشت و رومشکان در مجلس 
از این پروژه، بیان داشت: مقرر شده که جلسه ای با حضور 
اســتاندار، نماینده مردم در مجلس و بنده در وزارت راه و 
شهرســازی با مدیرعامل شرکت ســاخت داشته باشیم تا 
منابع مالی بیشــتری را به این پروژه تزریق کنند.مدیرکل 
راه و شهرسازی لرستان، تصریح کرد: ما اگر بتوانیم منابع 
را جذب و مشکل پیمانکار را رفع کنیم، امیدواریم تا پایان 
شهریورماه امســال، چهارخطه خرم آباد - کوهدشت را به 

طور کامل زیر بار ترافیک ببریم.
به گزارش مهر، سید سعید شاهرخی استاندار لرستان 
نیز در جریان بازدید از چهارخطه خرم آباد - کوهدشــت، 
اظهار داشــت: تاکنون بخش هــای زیــادی از این پروژه 
پیشرفت داشته است، اما همچنان نیاز به تأمین اعتبار دارد 
تا بتوان آن را در زمان کوتاه تری به پایان رساند.وی گفت: 
مهم ترین مانع در مســیر تکمیل پروژه، تأمین اعتبار لازم 
است.اســتاندار لرستان، افزود: پیمانکار این پروژه کار خود 
را به خوبی پیش برده و تنها بخش های کوچکی باقی مانده 
است که با تأمین اعتبار، این پروژه به زودی تکمیل می شود.

شــاهرخی، تأکید کرد: درصورتی که اعتبــار مورد نیاز از 
محل منابع ملی تأمین شــود، پــروژه چهارخطه واریانت 
»چنار« می تواند تا پایان تابســتان ســال جاری تکمیل و 
به بهره برداری برسد.وی بیان کرد: باتوجه به همکاری های 
مستمر و حمایت های وزارت راه و شهرسازی، امیدوار است 
که روند تأمین اعتبار به سرعت انجام شود و پروژه در اختیار 
مــردم قرار گیرد.بنابراین گزارش، وقوع تصادفات ناگوار در 
جاده های لرستان به دلیل عدم چهارخطه شدن و تعریض 
آنها، موضوعی است که بارها از سوی مردم و رسانه ها مورد 
انتقاد قرار گرفته است و می طلبد که تکمیل این طرح های 

راه سازی مورد توجه جدی مسئولان قرار بگیرد.

بیمارستان ۵۴۰ تخت خوابی مشهد
 سه سال بلاتکلیفی در سایه ترک فعل ها

نماینده مشــهد و کلات در مجلس شورای اسلامی از 
وضعیت نامطلوب بهداشت و درمان در مشهد و به خصوص 
حاشــیه شــهر  انتقاد کرد و گفت: پروژه بیمارستان 540 
تخت خوابی که می توانست تحولی در ارائه خدمات درمانی 
به حاشیه نشینان مشهد ایجاد کند، به دلیل ترک فعل های 
متعدد و عدم همکاری نمایندگان پیشین، تنها 30 درصد 
پیشرفت داشته اســت. او همچنین از پیگیری های جدی 
برای تأمین منابع مالی، جذب ســرمایه گذار و رفع موانع 

اجرایی این پروژه خبر داد.
احســان عظیمی راد، در گفت وگو با ایســنا با اشاره به 
مشــکلات حاد بهداشت و درمان در مشــهد اظهار کرد: 
متأسفانه مشهد از نظر سرانه درمانی در وضعیت مطلوبی 
قرار ندارد و این موضوع، ناشی از چند عامل مهم از جمله 
افزایش جمعیت، حضور زائران و اتباع خارجی و تخصیص 
نامتناسب منابع به این شهر است؛ در واقع، وزارت بهداشت 
هنگام محاسبه سرانه درمان، زائران و اتباع خارجی را لحاظ 
نمی کند، در حالی که بار مضاعفی بر سیستم درمانی این 
شــهر تحمیل می شود. وی با تأکید بر نادیده گرفته شدن 
مشهد در تخصیص منابع ملی افزود: نگاه دولت به این شهر 
از نظر تأمین سرانه درمانی، چندان عادلانه نیست و ما در 
ســال 1404 به طور جدی این موضوع را پیگیری خواهیم 

کرد تا این حق مسلم را برای مردم مشهد بگیریم.
عظیمی راد با اشــاره به وضعیت نامناســب بهداشت و 
درمان در حاشــیه شهر مشهد گفت: حاشیه شهر همیشه 
بــا چالش های متعددی روبــه رو بوده اســت، اما یکی از 
جدی ترین مشکلات، کمبود مراکز درمانی در این مناطق 
است؛ در شرایطی که جمعیت این مناطق بسیار بالاست، 
نه بیمارســتانی برای رسیدگی به بیماران وجود دارد و نه 
تعداد درمانگاه ها پاســخگوی نیازهای مردم اســت.وی با 
انتقاد از ترک فعل های گذشــته در این حوزه تصریح کرد: 
متأسفانه در سال های گذشته، کم کاری ها و ترک فعل های 
متعددی در حوزه بهداشــت و درمان صورت گرفته است، 
حتی نمایندگان سابق مشــهد نیز در این زمینه پیگیری 
لازم را انجام ندادند، این کم کاری ها به مردم حاشــیه شهر 
آسیب زده و باعث شده اســت که امروز در این مناطق با 
بحران جدی مواجه باشــیم. نماینده مردم مشهد و کلات 
در مجلس شــورای اسلامی با اشــاره به پروژه بیمارستان 
540 تخت خوابی در حاشــیه شهر مشــهد، ادامه داد: این 
بیمارستان که در سال 1401 تعریف شده بود، قرار بود با 
کمک مولدسازی و آورده دولت، در سریع ترین زمان ممکن 
ساخته شود تا بتواند نقش مهمی در افزایش سرانه درمانی 
مشهد ایفا کند، با این حال، به دلیل عدم تعامل نمایندگان 
سابق با دستگاه اجرایی، این پروژه پس از گذشت سه سال، 

تنها 30 درصد پیشرفت داشته است.

لرستان

خراسان رضوی

یکشنبه17فروردین1404-7شوال1446-6آوریل2025-سالبیستوچهارم-شماره6506 شهرستانها 8

ناترازی از یک ســو، فرســودگی 
شبکه ها، ســاخت و سازها و ویلاهای 
روز  و  برق، حال  و ســرقت  غیرمجاز 
انــرژی را در مازنــدران خراب کرده 
است.در حال حاضر بیش از ۳ میلیون 
مشترک برق در استان مازندران وجود 
دارد و این در حالی که شمار زیادی به 
صورت غیر مجاز از شبکه برق استفاده 

می کنند.
طبــق آمارهــای اولیه فقــط در غرب 
مازندران 30 هزار واحد مسکونی به صورت 
غیر مجاز از برق و انرژی بهره می برند و این 
وضعیــت ناترازی انــرژی را در دوران پیک 
در مازندران افزایش می دهد.از ســوی دیگر 
الزام واحدهــای اداری و تجاری برای نصب 
پنل های خورشیدی در مازندران تاکنون راه 
بــه جایی نبرده و میزان برق تولیدی از این 
طریق در اســتان بسیار ناچیز است.مصرف 
برق مازندران در روزهای عادی دود 1000 
مگاوات اســت این در حالی که در روزهای 
گــرم و پر مصرف این میــزان به چند برابر 
افزایش می یابد.رستم زرودی فرماندار نوشهر 
بــا بیان اینکه قوانیــن را باید محکم کنیم، 
افزود: همچنین برخورد با ســارقان باید از 

سوی دادستان ها قوی تر صورت گیرد.
وی در گفتگــو با خبرنــگار مهر گرانی 
تجهیزات برق را از چالش ها ذکر کرد وگفت: 
ناترازی برق به تولید ضرر می زند و ســبب 
بروز مشــکلاتی می شــود.وی با بیان اینکه 
صنایع غذایی در حال حاضر گرفتار هستند، 
افزود: برای بخش تولید، باید چاره اندیشی 
کرد و برای صنایع نظیر تک نخ و ماشیران و 
غیره باید حمایت های لازم صورت گیرد.وی 
نوسازی ژنراتورهای فرسوده را لازم دانست 
و گفــت: جمع آوری دکل گــردکل نیز در 
صورت کار قرار گیرد.فرماندار نوشــهر ادامه 
داد: سال گذشــته همایش سرمایه گذاری 
گذاشــتیم یک پروژه 4.1۹ میلیارد تومان 
پنل خورشیدی پیش بینی شده بود و هنوز 

نتوانستیم سرمایه گذار جذب کنیم.
تدوین طرح جامع برق برای رفع ناترازی 
برق از سوی فرماندار چالوس پیشنهاد شد 
و با بیان اینکه برای شهرســتان چالوس و 
حوزه انتخابیه طرح جامع برق تدوین شود.
یحیی یوسف پور در گفتگو با خبرنگار مهر 
بــا عنوان اینکه شــبکه پایدار برق ســبب 
آرامش می شــود، گفت: شهرستان چالوس 
کوهستانی است و انتظار داریم اکیپ سوانح 
ویژه برق در مرزن آباد اســتقرار یابد.وی با 
اظهار اینکه اکیپ سوانح همراه با تجهیزات 

مجهز در منطقه مســتقر شود، اضافه کرد: 
روســتاها در حــوزه اجــرای طرح هادی و 
جابه جایی تیرهای برق با مشــکل هستند 
و دهیــار نیز هزینه جابجایی را ندارد و لازم 
است هرطوری شده این مشکل را حل کرد.
وی وجــود تیرهای برق را از دیگر چالش ها 
ذکر کرد و گفت: بودجه ترمیم و مرمت برق 
در روستاها افزایش یابد.ناترازی و خاموشی 
مکرر بــرق همزمان با گرم شــدن هوا در 
مازندران اوج می گیرد و بســیاری از اصناف 
و واحدهای صنعتی از این وضعیت در عذاب 

هستند.
مســعود وکیلــی فرماندار کلاردشــت 
گفت: در حوزه برق اماکن عمومی پاساژها، 
نانوایی هــا، اســتخرها و نانوایی هــا باید به 
تجهیزات مجهز شــوند.وی در گفت وگو با 
خبرنگار مهر شناســایی اماکن غیرمجاز را 
مهم برشمرد و گفت: شهرستان کلاردشت 
خوش نشــین است و ســاخت و سازهایی 
که از ســال ۹0 به بعد ســاخته شد اکنون 
گریبان مــا را گرفته اســت.وی برق جاده 
عباس آبــاد را از دیگر ضرورت ها بیان کرد.
ناترازی برق از یک ســو و ضعف مدیریت ها 
در برخی دســتگاه های اجرایــی نارضایتی 
مــردم را در حوزه انرژی بیشــتر دامن زده 
نوشهر،  مردم  نماینده  پولادی  است.کامران 
چالوس و کلاردشــت با بیان اینکه ناترازی 
در مدیریت در برخی جاها مشــکل زا شد، 
گفــت: نیاز اســت یک بازبینی در ســطح 

مدیران دســتگاه های خدمات رسان صورت 
گیرد.وی در گفتگو با خبرنگار مهر با اظهار 
اینکه پالایشگاه و نیروگاه ها نیاز به سرویس 
و بازســازی قطعات دارند، افــزود: چاره ای 
نداریم به سمت مدیران ریسک پذیر برویم.

پولادی راه اندازی پنل های خورشیدی را 
در منطقه لازم دانست و گفت: باید از همه 

ظرفیت ها استفاده کنیم.
وی هــدر رفت بــرق را از چالش ها بیان 
کرد و ادامه داد: 150 هزار ویلا در اســتان 
داریم و باید ســاماندهی شوند.این نماینده 
مجلس ارائه مشــوق ها برای کم مصرف را 
را لازم دانســت و گفت: چاه های کشاورزی 
از دغدغه های مردم اســتان اســت و باید 
ساماندهی شــوند.وی با عنوان اینکه چند 
نقطــه از جمله مدیر و کلاردشــت مه گیر 
هســتند خواستار رفع روشنایی این مناطق 
شــد.مزارع تولید رمــز ارز نیــز در دوران 
نوســانات انرژی چالش زا هستند و طی دو 
ســال اخیر بیش 376 دســتگاه رمز ارز در 

غرب مازندران کشف ضد.
مصطفــی بابایی مدیرعامــل برق غرب 
مازندران از جمع آوری 22 هزار کنتور غیر 
مجاز خبر داد و رمزارزها را از مشکلات بیان 
کــرد و گفت: تاکنون 8۹ مرکــز رمز ارز با 
376 دستگاه در منطقه کشف شد که 158 
دســتگاه طی دو ســه ماه اخیر کشف شده 
اســت.وی از برپایی 560 مانور جمع آوری 
برق های غیرمجاز خبر داد و به روند تبدیل 

شــبکه فشار ضعیف ســیمی به کابل خود 
نگهدار اشــاره و اضافه کرد: تبدیل سیم به 
کابل از سال 88 شروع شد و تا سال 1400 
حدود 33 درصد از شــبکه در طی 13 سال 
تبدیل شد ولی طی سه سال اخیر 27 درصد 
به آن اضافه شد و به 60 درصد رسیده است.

مدیرعامــل شــرکت توزیع بــرق غرب 
مازنــدران به طرح بهســازی شــبکه برق 
روستایی اشــاره کرد و گفت: در قالب طرح 
بهارســتان دو ســال اخیر در 621 روستا 
نســبت به نوسازی و بهســازی شبکه های 
برق روســتایی با اعتبار 44۹ میلیارد تومان 
اجرا شــده است.وی از کســب رتبه اول در 
سطح کشــور در اجرای طرح ها خبر داد و 
درباره اصلاح و بهینه سازی شبکه های برق 
روســتایی اظهار کرد: در 310 روســتا کار 

بهینه سازی صورت گرفته است.
مدیرعامــل شــرکت توزیع بــرق غرب 
مازنــدران ناتــرازی را از مشــکلات بیان 
کرد و گفت: هشــت مرکــز تولید مقیاس 
کوچک با 84 مگاوات توســط شــهروندان 
ایجاد شــده است و شــرکت توزیع برق در 
احداث نیروگاه های خورشــیدی به ظرفیت 
60 کیلــووات در ســاختمان اداری مجهز 
توسعه  برق،  است.بهسازی شبکه های  شده 
پنل های خورشــیدی، ساماندهی ساخت و 
سازها و نوسازی تأسیسات فرسوده و مبارزه 
با ســرب برق از جمله راهکارها برای گذر از 

تابستان بدون خاموشی است.

گروه شهرستانها- زهرا برادران زاده: 
گفت:  یزد  منطقــه ای  آب  مدیرعامل 
حوضه آبخیز زاینده رود، ســالانه یک 
میلیــارد مترمکعب آب توزیع می کند 
که تنهــا ۶۰ میلیــون مترمکعب آن 
یعنی هفت درصد به یزد آمده و مابقی 
کهگیلویه  و  اصفهان  آب  تامین  جهت 
و بویراحمد مصرف شــده و این سوال 
مطرح است که آیا کم آبی و تبعات آن 
در اصفهان به دلیل همین هفت درصد 

است؟
جــواد محجوبی در نشســتی با اصحاب 
رســانه اســتان در خصوص تعرض به خط 
انتقــال آب با اشــاره به این که متاســفانه 
ایســتگاه شماره 3 براســاس خسارت وارده 
در این تعرض تقریباً در زمان کوتاه غیرقابل 
تعمیر اســت و حداقل بــه دو ماه زمان نیاز 
دارد اظهار کــرد: امیدواریم این ایســتگاه 
تا خرداد ماه که شــروع فصل پیک مصرف 
است وارد مدار شود.وی افزود: در این تعرض 
ایستگاه شماره 4 خســارت کمتری دیده و 
برآورد اولیه تعمیر آن در بازه 10 روزه بوده 
است، ضمن برقراری امنیت محل، از یکشنبه 
هفته گذشته، عملیات پاکسازی و همزمان 
با کمک اکیپ های فنی، تعمیر این ایستگاه 
آغاز شد.مدیر عامل آب منطقه ای یزد تصریح 
کرد: ســه حوضچه در طول مسیر نیز مورد 
تعــرض و تخریب قرار گرفتــه که منجر به 
هدررفتــن بیــش از 50 هــزار مترمرکعب 
در این مدت شــد و خوشبختانه با اقدام به 
موقع، تعمیر این حوضچه ها در روز پنجشنبه 
گذشته به اتمام رسید.محجوبی گفت: امروز 
نواقص تعمیرات انجام شده، بررسی و نهایتاً 
از امشــب یا در صورت بروز نقص و مشکل 
حداکثر تا فردا یکشــنبه آب به مخازن یزد 

خواهد رسید.
از  اولیــه  برآوردهــای  همچنیــن  وی 
میلیارد  تعرض حدوداً 150  خســارت های 
تومان دانســت و افزود: خســارت دقیق در 
روزهای آتی مشخص خواهد شد.وی با بیان 

این که مفاد مصوبه ی این خط انتقال کاملًا 
در دسترس است، تاکید کرد: هیچ جای این 
مصوبه برخلاف مطالبی که در فضای مجازی 
مطرح می شود، قید نشده که قبل از انتقال 
آب به یزد باید ســد کوهرنگ ایجاد شود و 
تنها در آن بر مطالعه و اجرای تونل کوهرنگ 
3 و چشــمه لنگان تصریح شده است.مدیر 
عامل آب منطقه ای یزد، یکی از عوامل بروز 
ایــن حادثه را اعلام این که قــرارداد انتقال 
آب به یزد در سال 1400 پایان یافته است، 
ذکر کرد و گفــت: طرح چنین موضوعی به 
دلیل بی سوادی یا به منظور تحریک مردم 
مطرح شده است، در حالی که اصول اولیه هر 
طرحی تعیین نیازهای افق آن براساس عرف 
ادبیات تمام دنیاست و در این مصوبه نیز افق 
طرح برای اجرا ســال 1400 تعیین شده و 

چنین طرح های بزرگی پایان ندارد.
وی گفت: بررســی های صورت گرفته در 
ســال 1403 نشــان می دهد که این طرح 
حداکثر تا افق 1440 یعنی 16 ســال دیگر 
کارایی لازم برای انتقال آب به یزد را خواهد 

داشت.
محجوبی با تاکید بر این که تاکنون حتی 
یک قطره از آب انتقالی به بخش کشاورزی 
و گلخانه های یزد داده نشــده است، تصریح 
کرد: براساس مصوبه خط انتقال آب به یزد، 
میزان تخصیص استان ۹8 میلیون مترمکعب 
برای اســتفاده از شرب و بهداشت و صنعت 

بوده که شامل 78 میلیون مترمکعب جهت 
آب شرب و 20 میلیون مترمکعب آب جهت 
صنعت بوده است.وی افزود: تاکنون به طور 
متوسط 56 میلیون مترمکعب آب به یزد و 
حداکثر زیر 70 میلیــون مترمکعب آب به 
اســتان تخصیص داده شده که طبق قانون 
طی ســال هایی شش میلیون مترمکعب آن 
بــه صنعت یزد تخصیص یافت ولی به دلیل 
کمبود آب کیفی برای شرب استان، از سالها 
پیش این تخصیص که قانونی نیز بود، قطع 
و از محل آب های نامتعارف اعم از انتقال آب 
دریا و پساب و چاه های بی کیفیت جایگزین 
شد. وی با بیان این که در زمینه تامین آب 
صنعت اقدامات خوبی در استان انجام شده 
است، گفت: براساس یک ماده واحده قانونی 
در دشت های ممنوعه و بحرانی کشور اجازه 
تخصیص بیش از 25 مترمکعب آب در شبانه 
روز به واحدهای صنعتی غیرمجاز اعلام شده 
در حالی که هنوز هم در بسیاری از استانها 
به صنایع چاه اختصاص می دهند، در یزد با 
ایجاد خطوط انتقال از چاه های تجمیعی به 
صنایع اســتان که پراکندگی وسیعی دارند، 
آب تخصیص می یابد و این خطوط انتقال به 
هیچ وجه، ارتباطی با آب انتقالی از کوهرنگ 
ندارد.این مسئول با اشاره به بحث هایی که در 
مورد میزان مصرف آب شرب مطرح می شود، 
گفت: اگر مردم یــزد باید مقدار خاصی آب 
مصرف کنند، این باید برای تمام اســتان ها 

یکسان باشد نه این که مردم یزد باید کمتر 
از مردم ســایر نقاط کشور آب شرب مصرف 
کنند و این بی عدالتی محض است. متاسفانه 
برخــی پا را فراتر نهاده و حکم شــرعی نیز 

صادر می کنند.
وی بــا بیان این که ۹ شهرســتان از 12 
شهرستان یزد به آب انتقالی وابسته هستند، 
اظهار کرد: اســتان یزد تنها یک چهارم نیاز 
آبی خود را می توانــد تامین کند و تنها در 
نقاط محدودی از اســتان جمعاً کمتر از 30 
میلیــون مترمکعب آب قابل شــرب برای 
اســتحصال وجود دارد در حالی که از منابع 
محلی، 50 میلیون مترمرمکعب آب برداشت 
و بــا اختلاط آن با آب انتقالــی، آن را قابل 

شرب می کنیم.
محجوبی با اشــاره به دشــواری های آب 
اســتحصالی برای شــرب مردم یزد،  ادعای 
این که یزد این آب را در بخش کشــاورزی 
مصرف می کند واقعاً نابخرادانه و غیرمنصفانه 
ذکر کرد.مدیــر عامل آب منطقــه ای یزد، 
حوضه آبخیز زاینده رود، سالانه یک میلیارد 
مترمکعــب آب توزیع می کنــد که تنها 60 
میلیون مترمکعب آن یعنی هفت درصد به 
یــزد آمده و مابقی جهت تامین آب اصفهان 
و کهگیلویه و بویراحمد مصرف شــده و این 
ســوال مطرح اســت که آیا کم آبی و تبعات 
آن در اصفهــان به دلیل همین هفت درصد 

است؟
وی با تاکید بر این که نباید آدرس غلط 
به مردم بدهیم، افزود: مسئولان اصفهان باید 
نحــوه مصرف آب استانشــان را برای مردم 
خود تبیین کنند.این مسئول آب مورد نیاز 
کشــاورزان شــرق اصفهان را برای برداشت 
محصول را حداقــل 60 میلیون مترمکعب 
در یک نوبت آبیــاری ذکر کرد و گفت: این 
در حالیست که کشاورزی منطقه که عمدتاً 
گندم و جو اســت، نیاز به حدود پنج نوبت 
آبیــاری دارد و آب مورد نیاز تنها یک نوبت 
آبیاری کشــاورزی این منطقــه معادل آب 

شرب یک سال مردم یزد است.

مدیر صنایع منطقه آزاد چابهار گفت: 
چابهار قطب ســوم پتروشیمی ایران، 

شهرک پتروشیمی نگین مَکُران، فولاد 
شرکت  جدید  سرمایه گذاری  و  مَکُران 

ملی مس ایران است.
حســام الدین یوســفی در گفت وگو با 
ایســنا، افزود: فاز نخســت فولاد چابهار نیز 
در برنامــه عملیاتی قــرار دارد. تمامی این 
پروژه ها با نگاه صادراتی توســعه یافته اند و 
زنجیره های تولیــدی مرتبط با آن ها نیز در 
حال تکمیل اســت.وی گفت: چابهار مزیت 
ســرمایه گذاری بین المللی دارد و تولید در 
منطقه را می توان به 2 بخش اصلی شــامل 
صنایع بزرگ که در تولید اقتصاد ملی نقش 
دارند و صنایع کوچک و متوســط که بیشتر 
در اقتصادی محلی نقش دارند، تقسیم کرد.
مدیر صنایع منطقه آزاد چابهار گفت: توسعه 
اقتصاد دریامحور، وجود ظرفیت های صنعتی، 
لجســتیکی و صادراتی برنامه ریزی شده تا 

شاهد رونق تولید و صادرات دریامحور در این 
منطقه باشیم.

وی بیــان کــرد: چابهار، قطب توســعه 
صنایع و مزیت های لجســتیکی خواهد شد 
و برنامه های بزرگی برای ســرمایه گذاری در 
حوزه پتروشیمی، فولاد و مس داریم.یوسفی 
با اشاره به جایگاه ویژه این منطقه در اقتصاد 
دریامحور اظهار کرد: برای درک بهتر نقش 
چابهار در اقتصاد کشور، ابتدا باید به ساختار 
تولیدی آن توجه داشت.وی با اشاره به ورود 
چابهار به حــوزه انرژی هــای تجدیدپذیر، 
گفت: ســرمایه گذاری در ساخت سلول های 
خورشیدی به صورت جدی دنبال می شود و 
این صنعت به عنوان بخشی از زنجیره تولید 

پایدار در منطقه در حال شکل گیری است.

حال برق در مازندران  خراب است

ناترازی برق از فرسودگی شبکه تا استخراج رمزارز

تنها 7 درصد آب حوضه آبخیز زاینده رود به یزد می رسد

چابهار مزیت سرمایه گذاری بین المللی دارد


